
Dúfať znamená znovu začať 

(spracované podľa katechézy Pápeža Františka z 11. januára 2025) 

Počas tohto jubilejného roku sme “pútnikmi nádeje”. Jubileum je nový začiatok, možnosť 

znovu sa vydať na cestu k Bohu. S jubileom začína nový život. 

Jubileum sa v dobe Starého zákona ohlasovalo trúbami – jabal. Znamená to „jasať“, „spievať 

s radosťou“. 

Počas tohto jubilejného roka máme byť – podľa Pápežových slov – „pútnikmi nádeje“. 

Vieme, že nádej je božská čnosť. Latinské „virtus“ – čo prekladáme ako čnosť – znamená „sila“. 

Nádej je teda sila, ktorú nám dáva Boh. Nádej nie je zvyk či povahová črta, ale sila, o ktorú 

máme prosiť. Presne preto sa stávame pútnikmi: prichádzame prosiť o dar, o nový začiatok na 

životnej púti. 

Jedným z našich prvých začiatkov bol náš krst. To nás vedie k veľkému prorokovi nádeje 

Jánovi Krstiteľovi. Ježiš o ňom hovorí, že je „najväčší medzi tými, čo sa narodili zo ženy“. Aj 

preto môžeme pochopiť, prečo za ním šlo toľko ľudí: túžili po novom začiatku. Aj v tomto nám 

jubileum pomáha. Boží ľud cez Jordán vošiel do Zasľúbenej zeme – aj to bol nový začiatok. 

Ján tiež ponúkal „prechod“ vodami Jordána – krst na odpustenie hriechov –, my sme dnes prešli 

svätou bránou. Slovom nádeje dnešného dňa je „nový začiatok“. Dobre si to zapamätajme, 

dostaňme to do hlavy a do srdca. Jubileum je „nový začiatok“. 

Ježiš zároveň – hneď po tom veľkom komplimente – pridá vetu, ktorá nás núti zamyslieť sa: 

„Medzi tými, čo sa narodili zo ženy, nepovstal nik väčší ako Ján, ale hovorím vám: kto je 

v nebeskom kráľovstve najmenší, je väčší ako on.“ Teda nádej spočíva v tomto kvalitatívnom 

skoku. Nádej nezávisí od nás, ale od Božieho kráľovstva. To je prekvapenie: prijať Božie 

kráľovstvo nás privádza k novému poriadku, novému chápaniu veľkosti. V tomto našom svete 

presne toto všetci potrebujeme! Nezabúdajme, že potrebujeme znova začať… 

Zároveň, keď Ježiš povie tieto slová, Ján je vo väzení, má v sebe mnoho otázok a prežíva 

krízu. Rovnako aj my máme vo svojom putovaní mnoho otáznikov, lebo aj dnes je mnoho 

Herodesov, ktorí odporujú Božiemu kráľovstvu. Ježiš nám ukazuje novú cestu, cestu 

Blahoslavenstiev, ktoré sú prekvapivým evanjeliovým zákonom. Spýtajme sa úprimne samých 

seba: mám v sebe skutočnú túžbu po novom začiatku? Naozaj chcem znovu začať? Chcem sa 

od Ježiša naučiť, kto je naozaj veľký? Lebo „najmenší v Božom kráľovstve je veľký… Preto 

potrebujeme znovu začať… 

Od Jána Krstiteľa sa môžeme naučiť aj znova uveriť. Nádej pre každého človeka, pre 

každého jedného z nás, spočíva v tom, že Boží pohľad na svet je iný, ako pohľad sveta. Jeho 

miera veľkosti je odlišná. A my môžeme znovu začať práve touto Božou originalitou, ktorá 

zažiarila v Kristovi a dnes nás pobáda slúžiť, bratsky milovať, prijať vlastnú malosť – a vďaka 

tomu začuť hlas maličkých. Toto je nový začiatok, toto je naše jubileum – naše jasanie, náš 

radostný spev… 


